
Dva primera proizvodnje
po odkupljenih licencah
Približno 90 odstobkov vseli licenc iz inozenisiva so pri nas odkupila

korinsko predelovalna in elektroradustriijsika podjetja. Obv-ladovanje pro-
izvodnje na podlagi teh liceTic napreduje precej počasi. Doslej so podjetja
obvladala proizvodnjo v poviprečju s 45 odstotkj, med tem ko 55 odstotkov
delov uvažamo od sopogodbenikov (inozemskih tvrdk). Zato je več vzrokov.
Predvsem ne gredo podjetja, ki soodkupila lieence, rada v kooperaeijo, oziro-
ma se raje odločajo, cja sama osvajajo proizvodnjo in za<to zahtevajo tudi
precej velike vnvesticije. Razen tega se podjetja pogosto.odločajo za uvoz
delov tudi zaradii uvoznega koeficienta.

V proizvodnji po inozemskih licencah je posebno visok delež uvoznega
materiala v kovinsiko predelovaini .kidustriji. Ugodne cene uvoženih delov
(zaradi uvoznega koeficienta) so tu eden izmed najvažnejših vzrokov, zaradi
katerih proizvajalci niso dovojj zainteresiraini, da bi čimp-rej osvojili licenčne
proizrodo. Zato vsako povečanje proizvodnje teh prodzvodov nujno zahteva,
da se v enaki mcrj angažirajo tudi večja pla&lna sredstva, kar neuffodno
vpliva na plaoilno bilaTico.

Tdko bi bilo koristno raziskatii možn-osti, da uvoz reprodukcijskega inate-
riala povežemo s stopnjo obvladanja proizvodnje. V tem prdmeru bi biili
proizvajalci dolžni, da bi hitreje osvajalu pioizvodnjo po licencah. Vs&k
pomembnejši porast proizvodnje po licencah bi lrkrati pomenil ttidi nadaljnje
poTečanje deleža domače industrije v prodzvodnji.

V tej številki objavljamo informacije o proizvodnji po odkupljenih
licencah Y Industriji motorjev in sjugostrojiu v Rakovici, ki sta dosegla
v obvladovaiiju proizvodnje delov sorazmerno dobre rezultate.


